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Zápis č. 1 ze zasedání Výboru dopravy 

 Zastupitelstva Libereckého kraje  

konaného dne 24. 01. 2023 

Přítomni: 12 členů výboru zastupitelstva kraje dle přiložené prezenční listiny 

Omluveni: Marek Förster 

Hosté: dle přiložené prezenční listiny 

Omluveni: Ing. Jan Sviták, Ing. Jiří Zdražil, Ing. Jan Polák, Ing. Petr Správka, Ing. Jan Wohlmuth 

Ověřovatelé: Jaroslav Demčák 

 

 

1. Zahájení 

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík přivítal přítomné. 

Následně zahájil 1. zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje v roce 2023. 

Konstatoval, že je Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje usnášeníschopný.  

Informoval, že do dnešního programu jednání budou zařazeny dva body: Plnění Programového 

prohlášení koalice na období 2020 – 2024 a Vyhlášení programů Dotačního fondu Libereckého 

kraje, oblast podpory č. 6 DOPRAVA; vyhlášení programu č. 6.1, programu 6.2. a programu 

6.3. 

 

 

2. Schválení programu jednání 

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík předložil 

k projednání návrh programu 1. zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje 

v roce 2023.  

 

Navrhovaný program: 

1. Zahájení          Josef Chuchlík 

2. Schválení programu jednání      Josef Chuchlík 

3. Volba ověřovatele zápisu      Josef Chuchlík  
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4. Kontrola usnesení       Josef Chuchlík 

5. Plnění Programového prohlášení koalice na období 2020 – 2024 Martin Půta 

6. Vyhlášení programů Dotačního fondu Libereckého kraje, oblast podpory č. 6 DOPRAVA; 

vyhlášení programu č. 6.1, programu 6.2. a programu 6.3  Ing, Iveta Moravcová 

7. Informace z resortu dopravy      Ing. Jan Sviták 

▪ Informace z aktuální činnosti 

▪ Informace o projednaných materiálech na Radě Libereckého kraje 

▪ Projednání materiálů předkládaných do Zastupitelstva Libereckého kraje  

8. Informace o činnosti KORID LK, spol. s r.o.       Ing. Otto Pospíšil, Ph.D. 

▪ Informace z aktuální činnosti 

9. Informace o činnosti Autobusy LK s.r.o.    Ing. Jiří Zdražil 

▪ Informace z aktuální činnosti 

10. Informace koordinátora BESIP LK     Ing. Jan Polák 

▪ Informace z aktuální činnosti 

11. Informace o činnosti KSSLK, p. o.     Ing. Jan Růžička 

▪ Informace z aktuální činnosti  

12. Informace o činnosti Silnice LK, a.s.     Ing. Petr Správka 

▪ Informace z aktuální činnosti 

13. Informace o činnosti ŘSD ČR s. p. o.     Ing. Jan Wohlmuth 

▪ Informace z aktuální činnosti 

14. Různé         Josef Chuchlík 

 

Členové výboru dopravy obdrželi podklady:   

▪ Dodatek č. 1 ke smlouvě OLP/4041/2022 o poskytnutí účelové dotace z Dotačního 

fondu, oblast podpory Doprava pro spolek NORTH BIKE CLUB 

▪ Vyhlášení programů Dotačního fondu Libereckého kraje, oblast podpory  

č. 6 DOPRAVA; vyhlášení programu č. 6.1, programu 6.2. a programu 6.3 

▪ Rok 2022 v Libereckém kraji 

 

Návrh usnesení:  

Číslo usnesení: 01/23/VD/01 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání schvaluje předložený program  

1. zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje v roce 2023. 

 

Hlasování: 

Celkem: 12 Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
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3. Volba ověřovatele zápisu  

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík navrhl ověřovatele 

zápisu Jaroslava Demčáka. 

 

Návrh usnesení:  

Číslo usnesení: 01/23/VD/02 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání volí ověřovatele zápisu 

Jaroslava Demčáka. 

 

Hlasování: 

Celkem: 12 Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 1 Výsledek: přijato 

 

 

4. Kontrola usnesení      

 

Ke kontrole usnesení bylo konstatováno, že usnesení, přijatá na minulém zasedání výboru 

dopravy, byla přednesena na jednání Zastupitelstva Libereckého kraje dne 20. prosince 2022  

a všechna výborem dopravy doporučená usnesení byla Zastupitelstvem Libereckého kraje 

přijata. 

 

 

5. Plnění Programového prohlášení koalice na období 2020 – 2024   

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík přivítal hejtmana 

Libereckého kraje Martinu Půtu a předal mu slovo. 

 

Hejtman Libereckého kraje uvedl, že je polovina aktuálního volebního období a po diskuzi 

s kolegy v Radě Libereckého kraje bylo dohodnuto, že navštíví výbory a komise, které byly 

zřízeny, a to v souvislosti s kontrolou plnění Programového prohlášení koalice na období 2020-

2024. Rád by informoval o průběhu plnění tohoto dokumentu a v diskusi si vyslechl podněty, 

včetně návrhů na dílčí úpravy a doplnění, k příslušné kapitole tohoto dokumentu, která se 

vztahuje k činnosti výboru. 

Členům výnoru dopravy přinesl a rozdal ročenku Libereckého kraje (za období 2022), kde jsou 

uvedena všechna důležitá čísla za rok 2022, a to nejen k dopravě. 

Hejtman Libereckého kraje uvedl, že Liberecký kraj má ambice zlepšovat stav silniční sítě, 

stejně tak má ambici udržet rozsah a kvalitu dopravní obslužnosti i přes stále rostoucí náklady. 

Poté nastínil pohled ostatních resortů Libereckého kraje k projednávání rozpočtu Libereckého 

kraje a případně jeho úpravy v rámci rozdělování zvýšených daňových příjmů nebo úspor 

k resortu dopravy, jelikož resortu dopravy směřuje poměrně velké množství peněz (na dopravní 

obslužnost cca 1,150 mld. Kč; investice na silniční sítě k 1 mld. Kč (včetně zdrojů ze SFDI, 
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IROPu apod.). Sdělil, že je potřeba vzít na vědomí, že i ostatní resorty mají nějaké investiční 

představy a plány. 

Dále sdělil, že v Asociaci krajů ČR má za úkol vést Komisi Rady AKČR pro dopravu. Uvedl, 

že bez ohledu na to, v jakém politické složení je vláda ČR, tak debata o financování dopravní 

obslužnosti a debata o financování rekonstrukcí silnic a II. a III. tříd je vždy tématem. 

Informoval, že po dohodě by měly Kraje ze SFDI obdržet 6 mld. Kč na rekonstrukce. Uvedl, 

že kraje také usilují, aby pokračovala smlouva a předchozí memorandum o spolufinancování 

regionální železniční dopravy. Sdělil, že výběr z jízdného a příspěvek obcí je pouze zlomek 

toho, kolik veřejná doprava fakticky stojí. 

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík uvedl, že výbor 

dopravy probírá mnoho témat. Dopravní obslužnost je velkým tématem, rezonují zde i názory 

o finanční spoluúčasti obcí a rozsahu obslužnosti jako takovém. Jelikož 1,150 mld. Kč je 

astronomické číslo, a otázkou je, zda bude možno do budoucna takovýto rozsah možno udržet 

s ohledem na stále rostoucí náklady.  

Sdělil, že zde byla i představena prezentace/projekt na téma Mobilita obyvatel Libereckého 

kraje v 21. století v kontextu přípravy budoucího plánování území. Kde bylo základní 

myšlenkou – více druhů dopravy, jeden systém, lepší cestování z A do B kombinováním 

vhodných mobilních služeb pro konkrétního cestujícího a situaci. 

 

Hejtman navázal na problematiku a podporu sdílených služeb.  

Uvedl, že Liberecký kraj čeká také velká debata, jak nahradit dieselovou trakci, a to jak 

v příměstské autobusové dopravě, tak ve vlacích. Nastínil veškeré možnosti a úvahy ohledně 

této náhrady a uvedl, že by byl hodně opatrný a doporučoval by prozatím s rozhodnutím vyčkat 

v návaznosti na technologickou realitu. 

Dále informoval, že by v dubnu 2023 mohla být předložena do Centrální komise Ministerstva 

dopravy 16. Studie proveditelnosti na trasu Mladá Boleslav – Liberec – státní hranice. K této 

problematice podal podrobnější informace. 

Dále podal podrobnější informace ohledně spolufinancování dopravní obslužnosti ze strany 

obcí. Uvedl, že Kraj má ambice vyjednat nové smlouvy s obcemi od 1. 1. 2024 s navýšením 

příspěvku. Sdělil, že od roku 2003 přispívávají obce na dopravní obslužnost  

90 Kč/obyvatel/rok. Sdělil, že jako vnitřní závazek si Kraj bere, že do systému bude přispívat 

i statutární město Liberec a statutární město Jablonec nad Nisou, protože pokud má být systém 

solidární, tak by se měl týkat všech samospráv v kraji.  

Martin Půta také okomentoval výstavbu cyklostezek a nostalgické jízdy historickými vlaky. 

Na závěr dal hejtman Libereckého kraje prostor pro dotazy a případné připomínky. 

 

Josef Chuchlík sdělil, že členům výboru dopravy byla představena prezentace Studie 

proveditelnosti pro trať (Praha) Mladá Boleslav – Liberec. Byly představeny všechny varianty, 

a že došlo ke shodě, že Liberecký kraj by neměl přistoupit k jiné variantě než k té 

vysokorychlostní.  
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Dále pak podrobněji okomentoval silniční infrastrukturu v kraji a požádal hejtmana o pomoc 

při koordinaci mezi jednotlivými odbory Krajského úřadu, zejména v dysbalanci mezi 

dopravou a životním prostředím. 

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík poděkoval 

hejtmanovi za účast na dnešním zasedání a pozitivní výhled na další období.  

 

 

6. Vyhlášení programů Dotačního fondu Libereckého kraje, oblast podpory  

č. 6 DOPRAVA; vyhlášení programu č. 6.1, programu 6.2. a programu 6.3 

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík přivítal Ing. Ivetu 

Moravcovou a předal ji slovo. 

Ing. Iveta Moravcová informovala, že do Rady Libereckého kraje dne 07. 02. 2023 bude 

předložen materiál Vyhlášení programů Dotačního fondu Libereckého kraje, oblast podpory  

č. 6 DOPRAVA; vyhlášení programu č. 6.1, programu č. 6.2 a programu č. 6.3, následně bude 

předložen do Zastupitelstva Libereckého kraje dne 28. 02. 2023. 

Předmětem projednávaného materiálu jsou podmínky a Vyhlášení programů Dotačního fondu 

Libereckého kraje, oblast podpory č.6 DOPRAVA – programu č. 6.1 Podpora výstavby 

komunikací pro cyklisty, programu 6.2 Podpora rekonstrukce, údržby a oprav komunikací  

pro cyklisty a programu č. 6.3 Podpora projektové přípravy komunikací pro cyklisty, na rok 

2023. 

Informovala, že účelem všech programů je zvýšení bezpečnosti bezmotorové dopravy, podpora 

rozvoje cyklodopravy. 

Oprávnění žadatelé jsou obce, dobrovolné svazky obcí, mikroregiony, obecně prospěšné 

společnosti, zájmové spolky. 

Na závěr informovala o termínech a předpokládaném objemu nespecifikovaných rezerv určených 

k rozdělení v každém programu. 

 

Diskuze: J. Demčák, B. Patočka, Z. Borovička, I. Moravcová 

 

Návrh usnesení: 

Číslo usnesení: 01/23/VD/03 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje bere na vědomí informace k Vyhlášení 

programů Dotačního fondu Libereckého kraje, oblast podpory č. 6 DOPRAVA; vyhlášení 

programu č. 6.1, programu 6.2. a programu 6.3. 

 

Hlasování: 

Celkem: 12 Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
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7. Informace z resortu dopravy 

 

Ing. Jan Sviták se ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje omluvil.  

 

Projednání materiálů do 1. zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje dne 31. 01. 2023 

 

Odbor dopravní obslužnosti:  

Ing. Monika Šulcová sdělila, že na 1. zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje dne  

31. 01. 2023 nejsou odborem dopravní obslužnosti předkládány žádné materiály.  

 

Odbor silničního hospodářství: 

Ing. Zdeněk Borovička, MBA, představil a podrobněji okomentoval členům výboru materiál, 

který obdrželi a bude předložen resortem dopravy k projednání na 1. zasedání Zastupitelstva 

Libereckého kraje, které se koná dne 31. 01. 2023. 

 

Dodatek č. 1 ke smlouvě OLP/4041/2022 o poskytnutí účelové dotace z Dotačního fondu, 

oblast podpory Doprava pro spolek NORTH BIKE CLUB – k bodu jednání ZLK 01/23/34 

 

Návrh usnesení: 

Číslo usnesení: 01/23/VD/04 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání doporučuje Zastupitelstvu 

Libereckého kraje vzít na vědomí žádost spolku NORTH BIKE CLUB, SE SÍDLEM Pražská 

608/109,466 01 Jablonec nad Nisou, IČO: 06438407, ze dne 6. 12. 2022 ve věci prodloužení 

termínu ukončení realizace projektu „Traily pro rozvoj sportovních dovedností a vyžití pro 

malé i velké – část II“ z důvodu nevhodných klimatických podmínek k dokončení stavebních 

prací, 

schválit znění Dodatku č. 1 ke smlouvě č. OLP//4041/2022 o poskytnutí účelové dotace 

z Dotačního fondu Libereckého kraje uzavřené mezi Libereckým krajem a spolkem NORTH 

BIKE CLUB, kterým se mění termín ukončení realizace projektu „Traily pro rozvoj 

sportovních dovedností a vyžití pro malé i velké – část II“, a to ze dne 31. 12. 2022  

na 30. 6. 2023, a termín pro předložení závěrečného vyúčtování projektu, a to ze dne  

20. 2. 2022 na 20. 8. 2023 

 a uložit  

1. Ing. Janu Svitákovi, statutárnímu náměstku hejtmana, řízení resortu dopravy, zajistit 

vyrozumění příjemce dotace o přijatém usnesení. 

2. Ing. Janu Svitákovi, statutárnímu náměstku hejtmana, řízení resortu dopravy, podepsat 

Dodatek č. 1 ke smlouvě OLP/4041/2022. 
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Hlasování: 

Celkem: 12 Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

Dále Ing. Zdeněk Borovička, MBA, podal informace o materiálech, které byly projednány  

na 1. a 2. zasedání Rady Libereckého kraje v roce 2023, předložených odborem silničního 

hospodářství. Uvedl, že rada kraje schválila Dohodu o narovnání ke smlouvě o provedení 

stavby na akci A: „Silnice III/29029 Jablonec nad Nisou, křižovatka u Jablotronu“ uzavřenou 

se společností COLAS CZ, a.s., Dohodu o narovnání ke smlouvě o provedení stavby na akci 

„Silnice III/2907 Fojtka“ uzavřenou se společností EUROVIA CS, a. s. a Dohodu o narovnání 

ke smlouvě o provedení stavby na akci „Silnice III/27246 Křižany po křižovatku s III/2784“ 

uzavřenou se společností Integra stavby a. s. Informoval, že důvodem pro uzavření těchto 

Dohod je poskytnutí kompenzace navýšení cen stavebních materiálů v souvislosti 

s neočekávaným růstem cen v roce 2022. Sdělil, že výpočet vychází z odborného posouzení 

společnosti URS CZ a.s. a zohledňuje změny cen vybraných komodit za uvedená období. Jedná 

se o tyto 4 komodity – ocel, beton, asfalt a kamenivo.  

Dále rada kraje rozhodovala o výběru dodavatele stavby „Most ev. č. 28621-1 Víchová nad 

Jizerou III“, „Silnice III/28719 Turnov (Vesecko) II“, „Silnice III/29032 Janov nad Nisou, 

rekonstrukce silnice vč. havárie mostu ev. č. 29032-2 II.“. 

Rada kraje také rozhodovala o výběru dodavatele stavby, dodavatele TDS, dodavatele BOZP 

veřejné zakázky např. „Most ev. č. 283-004 přes inundaci u Tatobit Pod Skálou III.“,  

Na závěr informoval o plánovaných stavebních akcích. Uvedl, že ze SFDI jsou připraveny 

stavební akce ve výši 195 mil. Kč, z IROPu ve výši 334 mil. Kč, z rozpočtu Libereckého kraje  

po navýšení HV I celkem 350 mil. Kč a z loňského roku bylo převedeno 88 mil. Kč. 

 

Proběhla diskuze ohledně výpočtu poskytnutí kompenzace navýšení cen stavebních materiálů 

v souvislosti s neočekávaným růstem cen v roce 2022 - J. Demčák, J. Chuchlík, J. Růžička,  

Z. Borovička. 

 

 

8. Informace o činnosti KORID LK, spol. s r.o. 

 

Ing. Otto Pospíšil, Ph.D., podal aktuální informace o činnosti KORID LK, spol. s r.o. 

Ing. Otto Pospíšil, Ph.D., se ohlédl se za novými jízdními řády. Vzhledem k tomu, že nedošlo 

v prosincové změně jízdních řádů k výrazným změnám, není evidováno vetší množství 

připomínek. Informoval o dopadu zimních podmínek na provoz: vliv nepříznivých 

klimatických podmínek na provoz, ale také využití veřejné dopravy v rámci zimní sezóny 

(většinu ledna byl skibus na Bedřichov mimo provoz z důvodu nedostatku sněhu). 

Dále informoval o přípravě vyhodnocení technických a provozních standardů za rok 2022  

pro všechny dopravce v Libereckém kraji. Materiál bude předložen na poradě uvolněných 

radních v únoru 2023. 
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Sdělil, že v železniční dopravě se začíná připravovat jízdní řád pro rok 2024 a podrobně nastínil 

průběh přípravy. 

Podal aktuální informace k projektu MOS. 

Informoval o jednání se společností CENDIS, s.p., což je státem vlastněná společnost, která má 

na starosti systém jednotného tarifu, tzv. OneTicket. 

Na závěr dal prostor pro diskuzi. 

 

Diskuze: 

J. Demčák požádal s ohledem na přípravu železničních jízdních řádů o zohlednění rizika 

nedostatečné kapacity pro cestující ve vlacích s ohledem na dojíždění studentů na střední školu 

v Hejnicích od nového školního roku. Požádal koordinátora dopravy Libereckého kraje 

o vyvolání jednání ohledně této problematiky. 

 

 

9. Informace o činnosti Autobusy LK, s.r.o. 

 

Ing. Jiří Zdražil se ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje omluvil. 

 

Martin Bobek podal aktuální informace o činnosti ČSAD Liberec, a.s. 

Informoval o Valné hromadě společnosti ČSAD Liberec, a.s., která se konala dne 30. 12. 2022. 

Nastínil výhody kloubových autobusů a informoval, že v prosinci společnost převzala 10 

nových autobusu Iveco (9x dvanáctimetrový autobus a 1x patnáctimetrový autobus). 

Podal informace o hospodaření společnosti ČSAD Liberec, a.s. 

Informoval o spolupráci se statutárním městem Liberec na úpravě a přestěhování zázemí 

autobusového nádraží do budovy Uranu, pokud se to podaří, zvýší se komfort pro cestující. 

Upozornil na utlumení/ukončení činnosti některých komerčních dopravců v regionu a s tím 

spojenými problémy. 

 

Diskuze: J Chuchlík, M. Šulcová 

 

 

10. Informace koordinátora BESIP LK 

 

Ing. Jan Polák se ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje omluvil. 

 

 

V 16:44 hodin ze zasedání Výboru dopravy Libereckého kraje odešel Petr Král, počet 

přítomných členů výboru dopravy 11. 
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11. Informace o činnosti KSS LK, p. o.  

 

Ing. Jan Růžička podal podrobnější informace k hospodaření společnosti KSS LK, p. o. 

v minulé sezóně. Uvedl, že v roce 2022 stála Liberecký kraj zimní údržba 137 mil. Kč včetně 

DPH (za období leden – duben 2022 činila cca 80,1 mil. Kč, za podzimní měsíce cca 56,5 mil. 

Kč). Běžná údržba pak činila 242 mil. Kč.  

Dále uvedl, že na rok 2023 je v rozpočtu na běžnou údržbu 250 mil. Kč a na zimní údržbu  

145 mil. Kč. 

 

 

V 16:57 hodin ze zasedání Výboru dopravy Libereckého kraje odešel František Kaiser, Eva 

Zbrojová, Jan Boor a Bc. Vojtěch Prachař, počet přítomných členů výboru dopravy 7. 

 

 

12. Informace o činnosti Silnice LK a.s. 

 

Ing. Petr Správka se ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje omluvil. 

 

 

13. Informace o činnosti ŘSD ČR s. p. o. 

 

Ing. Jan Wohlmuth se ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje omluvil. 

 

 

14. Různé 

 

Bc. Tomáš Levinský, předseda Dopravního sdružení obcí Jablonecka, informoval, že  

od 1. února 2023 dochází ke změně dopravce zajišťujícího MHD v Jablonci nad Nisou. 

Současného dopravce UMBRELLA Coach & Buses s.r.o. po dvou letech vystřídá dopravce 

ČSAD Slaný s.r.o., se kterým byla uzavřena smlouva na 5 let. 

 

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík poděkoval všem  

za účast na dnešním zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje. 
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Ověřovatel zápisu: 

 

 

 

………………………………. 

Jaroslav Demčák 

místopředseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje  

 

 

 

 

………………………………. 

Josef Chuchlík 

předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje 

 

 

 

 

 

Liberec 24. ledna 2023 

Zapsal: Ing. Soňa Kohoutová 

tajemník  


